



СОДЕРЖАНИЕ

ОБЩАЯ ПЕДАГОГИКА, ИСТОРИЯ ПЕДАГОГИКИ И ОБРАЗОВАНИЯ

- Горбушов А. А.* Социокультурный подход к оценке результативности деятельности сельской школы 8
- Ежов Д. А.* Формирование готовности педагогов к взаимодействию с одаренными обучающимися 17
- Хуа Ли, Коу Сяохуа* Педагогическое наказание школьников в Китае:
нормативно-правовое обеспечение 25
- Григорьева Д. А.* Особенности социально-педагогической среды
частной образовательной организации 35
- Сарафанова И. Е.* Концепция отбора игровых технологий
для формирования организационно-управленческой компетентности менеджера 43

МЕТОДОЛОГИЯ И ТЕХНОЛОГИЯ ПРОФЕССИОНАЛЬНОГО ОБРАЗОВАНИЯ

- Арнаутова Е. П., Рычагова Е. С., Васюкова Н. Е., Воробьева И. Н.* Культурно-образовательное
взаимодействие университета, библиотеки и детского сада 52
- Карандашев Г. В.* Система Moodle в образовательной деятельности вуза 64
- Курило Ю. А., Баймакова Л. Г.* Инновационные практики дистанционного обучения магистрантов 71
- Воронцова А. Ю., Воронцов Д. Б.* Подготовка и сопровождение тьюторов
для реализации онлайн-курсов в системе ДПО 77

ОБЩАЯ ПСИХОЛОГИЯ, ПСИХОЛОГИЯ ЛИЧНОСТИ, ИСТОРИЯ ПСИХОЛОГИИ

Дискуссия «Предмет психологии в XXI столетии»

- Мазилев В. А.* Научная психология в поисках своего предмета 89
- Сленко Ю. Н.* Модели диагностики одаренности в современной российской психологии 105
- Захаров В. К.* «Человек психологический» в изменяющемся объединенном мире 118
- Прыгин Г. С.* Концепция «квантового ума» А. Минделла в контексте субъектной реальности 132
- Позняков В. П., Поддубный С. Е., Панфилова Ю. М.* Личностные факторы перехода молодых людей
к семейно-брачным отношениям: замысел и программа эмпирического исследования 144
- Баранова А. В., Мустафина Л. Ш.* Взаимосвязь возможных Я с личностными и субъектными
характеристиками молодежи: пилотажное исследование 151

ТЕОРИЯ И ИСТОРИЯ КУЛЬТУРЫ, ИСКУССТВА

ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ АСПЕКТЫ ИЗУЧЕНИЯ КУЛЬТУРНЫХ ПРОЦЕССОВ

- Тульчинский Г. Л.* Трансформация советского культурного кода человека:
от героики к «озимому сознанию» (А. Гайдар и В. Маканин) _____ 160
- Тарумова Н. Т.* Культурные смыслы лексических единиц в поэзии А. Белого:
обозначение объектов флоры и фауны _____ 168

ИСТОРИЧЕСКИЕ АСПЕКТЫ ИЗУЧЕНИЯ КУЛЬТУРНЫХ ПРОЦЕССОВ

- Злотникова Т. С.* Юбилей 2022 года: советское наследие, память и противоречия _____ 176
- Тирахова В. А.* Эволюция концептов «власть» и «народ» в отечественном кинематографе
1980-2010-х гг. _____ 188

КУЛЬТУРОСООБРАЗНЫЕ ПРАКТИКИ

- Щелкина Е. А.* Культурно-массовые мероприятия в современном учреждении культуры
(на примере Хабаровского края) _____ 196
- Сидорова К. С.* VHEMT: движение за добровольное вымирание _____ 204



THE CONTENT

GENERAL PEDAGOGY, HISTORY OF PEDAGOGY AND EDUCATION

- Gorbushov A. A.** Sociocultural approach in assessing effectiveness of rural schools _____ 8
- Ezhov D. A.** Formation of teachers' readiness to interact with gifted students _____ 17
- Hua Li, Kou Xiaohua** Pedagogical punishment of schoolchildren in China: regulatory support _____ 25
- Grigorieva D. A.** Features of the social and pedagogical environment
in private educational organization _____ 35
- Sarafanova I. E.** Game technology selection concept for the formation
of organizational and managerial competence of a manager _____ 43

METHODOLOGY AND TECHNOLOGY OF PROFESSIONAL EDUCATION

- Arnautova E. P., Rychagova E. S., Vasyukova N. E., Vorobiova I. N.** Cultural and educational interaction
of university, library and kindergarten _____ 53
- Karandashev G. V.** The Moodle system in the educational activity of the university:
advantages and disadvantages _____ 64
- Kurilo Yu. A., Baimakova L. G.** Innovative practices in distance learning of graduate students _____ 71
- Vorontsova A. Yu., Vorontsov D. B.** Preparation and support of tutors
for working with online programs in adult education _____ 77

GENERAL PSYCHOLOGY, PERSONALITY PSYCHOLOGY, PSYCHOLOGY HISTORY

Discussion «Subject of psychology in the 21st century»

- Mazilov V. A.** Scientific psychology in search of its subject _____ 90
- Slepko Yu. N.** Models for diagnosing giftedness in modern russian psychology _____ 105
- Zakharov V. K.** «Psychological man» in a changing united world _____ 118
- Prygin G. S.** The «quantum mind» concept by A. Mindell in the context of subject reality _____ 132
- Poznyakov V. P., Poddubny S. E., Panfilova Yu. M.** Personal factors of the transition of young people
to family and marriage relations. Idea and program of empirical research _____ 144
- Baranova A. V., Mustafina L. S.** Possible Selves and its relation with the personal and subjectivity
characteristics of young people: a pilot study _____ 151

THEORY AND HISTORY OF CULTURE, ART

THEORETICAL ASPECTS IN STUDYING CULTURAL PROCESSES

- Tulchinskii G. L.** Transformation of the soviet cultural human code:
from heroic to «winter crops consciousness» (A. Gaydar and V. Makanin) _____ 161
- Tarumova N. T.** Cultural meanings of lexical units in the poetry of A. Bely:
names of flora and fauna objects _____ 168

HISTORICAL ASPECTS OF THE STUDY OF CULTURAL PROCESSES

- Zlotnikova T. S.** Anniversaries of 2022: soviet heritage, memory and contradictions _____ 176
- Tirakhova V. A.** Evolution of the concepts «power» and «people»
in the domestic cinema of the 1980s-2010s _____ 188

CULTURE CONFORMABLE PRACTICES

- Shchelkina E. A.** Cultural events in a modern cultural institution
(by the example of the Khabarovsk region) _____ 196
- Sidorova K. S.** VHEMT: voluntary extinction movement _____ 204